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Kékes Kutató-Mentő Alapítvány 

 
Az alapítvány ötletadója és 

létrehozója: Klauszmann Viktor. 

Felsorolni sem könnyű, milyen területeken 

tevékenykedik a műsorvezető: strandot 

üzemeltet, vízi mentő, síoktató, a Magyar 

Síakadémia elnöke, hazánkban elsőként lett 

speciális quados hegyi mentő, 
kommunikációs tanácsadó és cégvezető – 

csak néhány dolog, amellyel foglalkozik.  

Az alapítvány alapítója: Bakondi 

Richárd az Eurocar 98 tulajdonosa, több 

speciális mentő jármű üzemeltetője.  Az 

alapítvány, mely 2012 júliusában kezdte 

meg működését, elsősorban a Mátra 

hegység területén eltűnt, bajba jutott, 

balesetet szenvedett emberek felkutatására, 

technikai és élő erős mentésére jött létre. Az 

elmúlt 3-5 esztendőben jelentősen 

megnövekedett a Mátrában túrázó, aktívan 

sportoló vendégek száma, a magasan 

minősített szálláshelyekkel együtt. Az 

alapítvány tagjai az elmúlt öt esztendőben 

külön-külön – többnyire a rendőrség 

kérésére - részt vettek már kutatásban, 

mentésben. Miután sem a rendőrség, sem a 

mentők nem rendelkeznek különleges 

körülmények között (nagy eső, sár, hó, éjjeli 

keresés), azonnal beavatkozni tudó, helyben 

elérhető kereső eszközökkel, ezért döntöttek 

erőik egyesítéséről, alapítványi formában.  
Az alapítvány hivatalos partnere a Heves 

Megyei Katasztrófaelhárítási 

Igazgatóságnak, tagjaik közül többen a 

Mátra Mentőcsoport munkatársai is, amely 

egri központtal egész Heves megye 

speciális, gyors reagálású egysége. 

Telephelyeik, ahonnan riasztás esetés 20-

50 percen belül speciális mentőcsoport tud 

indulni Abasáron (Eurocar 98 telephely), 

Recsken (Pannónia Park), Mátrafüreden és 

Kékestetőn vannak. A mentő-technika 

terepjárókból, ATV-k ből (összkerék 

hajtású quad) és csapatonként minimum 

három főből áll. Központi rádiós bázisuk, 

amely saját frekvencián működő 

nagyteljesítményű rádió adó-vevőket 

szolgál ki Kékestetőn a Nordica Síházban 

található. 

Működésük alapelveit, a mentési 

metodikát szakemberekkel (Heves Megyei 

Katasztrófa Védelmi Igazgatóság, Mátra 

Mentőcsoport, BÖME KECS) közösen 

építették fel. 

Munkatársaik mind önkéntes alapon, 

munkaidejükön kívül, vállalkozó mentők 

esetében 0-24 órás szolgálatban látják el 

feladatukat. Az alapítvány szakemberei 

különleges mentő eszközökkel vagy 

képesítéssel rendelkező vízimentő, 

kötéltechnikás alpin mentő, Salvamonte 

hegyimentő, símentő és a területet kiválóan 

ismerő túravezetőkből áll. Tagjaik között 

tudhatnak több mentőtisztet, mentő 

szakápolót, akik munkaidejükön túl 

vállalták a segítségnyújtást.  

„Ahogy öregszik az ember, egyre 

értelmesebb dolgokkal szeretne foglalkozni. 

Van egy 16 fős szakemberekből és 

quadosokból álló csapatom, akikkel évek 

óta járjuk a Mátrát, és segítünk a bajba 

jutott embereken. Rengeteg sérültet hoztunk 

már le a hegyről. Ezt fejlesztettük tovább. 

Magyarországon elsőként állítottunk 

forgalomba egy olyan hordágyat, amelyet a 

quad mögé rögzítve biztonságosan tudjuk a 

fekvő beteget szállítani az orvossal együtt. 

Ez egy óriási áttörés a hegyi mentésben, 

hiszen télen is tudjuk használni” – 

nyilatkozta Klauszmann Viktor. 

A gyakorlat próbáját is kiállta az eszköz, 

hiszen a Pipis-hegyen történt vitorlázó 

repülőgép baleseténél is közreműködtek. A 

roncs mentésében a mentőszervezettől 

összesen hat fő vett részt két darab quad 

motorral és mentő utánfutóval, valamint két 

darab Unimog járművel. A repülőgép 

roncsait hat óra elteltével sikerült 

eltávolítani az erdős területről. 

Nemrégiben csapatzászlót kapott és esküt 

tett, többek között a Heves - megyei Mátra 

Mentőcsoport is a Katasztrófavédelmi 

Oktatási Központban megtartott 

ünnepségen. A zászlókra az országos 

főigazgató és a küldő megye 

kormányhivatalának vezetője kötött 
szalagot. (Általános segélyhívó:105) 

Rostás Gabi 

Rezsicsökkentés

Az ünnepek környékén sétáltunk a 

Benevár étterem felé párommal egy szép, 

havas téli estén. A Kékesi útról kifordulva 

ballagtunk a kilométer számláló bódé 

mellett, amikor egy fura „figura” lépett ki 

valamelyik nyaralóból, enyhén alul öltözve, 

és igyekezett egy szatyorral lefelé. Nagy 

iramban haladt előttünk, mivel a mínusz öt 

fok dacára melegítő és strandpapucs volt 

csak rajta, semmi más. 

Milyen rendes ember - gondoltam 

magamban -, szemetet visz a szelektív 

gyűjtőbe, ám tovább zakatolt, majd elegáns 

mozdulattal beejtette a diszkrét csomagját 

egy köztéri szemetes kosárba, és cinkos 

mosollyal az arcán húzott el mellettünk. Az 

esemény láttán torkunkra forrt a szó. Némán 

poroszkáltunk tovább. Sajnos! Ordítani 

kellett volna, hogy ilyen megtörténhet, hogy 

így spórol valaki, és csak a normális polgárt 

találja meg mindenféle adó, rezsi, stb. 

ügyben az önkormányzat. Az a cinkos 

mosoly bosszantott fel csak igazán, így 

utólag visszaemlékezve az eseményre. 

Mintha ezt mondta volna: ez van haver, 

mindenki ezt csinálja ebben az országban.   

Meg is érdemlem (érdemeljük), és 

fizethetjük más ellopott gáz, áram, közös 

költség számláját, mert hagyjuk, és nem 

szólunk. Nem baj, mi balgák majd 

tavasszal, társadalmi munkában 

összeszedjük, ahogy eddig is tettük, a boros- 

és pezsgősüvegeket, a kommunális szemetet 

a kiserdőből és a belterületeken, mert oda is 

jut elég, ha már megteltek a szemetes 

kosarak. 

(Ebben az országban ez is csak itt történhet 

meg. Minden fürdőhelyen, üdülőhelyen 

megtalálja az önkormányzat a nyaralók 

tulajdonosait és keményen behajtja a 

szemétdíjat. Ahol egész éves a turizmus, ott 

egész évre, ahol szezonális, ott fél évet kell 

fizetni.) 

Sok idős kis nyugdíjast ismerek, aki 

inkább nem eszik, megfagy, de kifizeti a 

rezsijét. Mit gondol kedves olvasóm? Ez a 

„honpolgár” a rezsicsökkentés hatására vesz 

majd szemeteszsákot az önkormányzattól? 

Abban viszont biztos vagyok, hogy a 

leghangosabban elégedetlenkedik majd, ha 

éhes rókát lát Mátrafüred belterületén kukát 

fosztogatni. 

Bordás Bertalan, hivatásos vadász

Gyöngyösi Hírek online hírportál a legfrissebb információkkal, eseményekkel, 

programajánlatokkal! Főszerkesztő: Keszthelyi László 
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Smaragdfa a zöld jövő 

 
2012. december 17-én a 

Mátra Szakképző Iskola 

vendége Dr. Steier József 

volt, az Energiagazdálkodási 

Tudományos Egyesület 

területi elnöke, az ENSZ 

által akkreditált IEEPA 

nemzetközi 

környezetvédelmi szervezet tanácsadója és 

egyben Afrika kutató is. 

Gyermekkorát Guineában töltötte, ahol 

édesapja tanácsadó volt, és már ekkor 

elhatározta, azért fog tanulni, hogy a 

Szahara zöld legyen. Három évig 

diplomataként dolgozott Svédországban, 21 

éve pedig energetikus, az első legális 

gázautó megépítője.  

Hitvallása: „az ember arra képes, 

amiben hisz.” 

Rendkívül érdekes előadása a smaragdfa 

titkáról szólt, amely a zöld jövő lehet. 

A smaragdfa a tudomány egyik csodája, 

amely a Paulownia két fajának 

visszakeresztezett fajhibridje. A Paulownia 

faj kétezer éves és Kínából ered, nevét 

pedig egy orosz hercegnőről kapta. 

Az átalakulóban lévő klíma ideális 

növénye lehet ez a különleges fa, amely 

főként a homokos talajt kedveli. Európa két 

sivatagosodó része, Dél-Spanyolország és a 

Homokhátság, ahol a kísérletek folytak. 

Fokozottan degradált, sivatagos, 

szennyezett talajon is megél, rendkívül 

gyors növésű, naponta akár két centimétert 

is nő, átlagos életkora 24-30 év. Könnyű, 

nem deformálódik, magas a gyulladási 

hőmérséklete, görcsmentes, így jól 

hasznosítja az építőipar, bútoripar, de 

hangszerek, hajók építésére is használható. 

Óriási levélfelülete szabályos oxigén gyár 

és CO2 rabló. Levelében 16% protein 

tartalom van, magas nitrogén tartalma 

javítja a talaj minőségét. Szimbiotikus 

növénytermesztésben lucernával, szójával, 

hüvelyesekkel, gabonafélékkel ültethető. 

Brikettálásban feljavításra használják az 

értéktelen anyagok elégetésére és a zöld 

jövő üzemanyaga lehet a smaragdfa. (1 

hektár ültetvény kialakítása 4 millió 

forintba kerül, amely tartalmazza a 

virológiai felügyelete, kerítést, technológiát 

stb.) 

A nemzetközi egyezmények, 

korlátozások nem mindig hoztak 

eredményeket, így a smaragdfa a jövő 

progresszív klímavédelmének alapja is 

lehet. 

(Aki többet szeretne megtudni erről a 

különleges növényről, látogasson el a 

www.sunwo.eu weboldalra.) 

    (R.G.) 

Hétköznapok és ünnepek a mátrafüredi Berze Kollégiumban 

 

A 2012/2013-as tanév a Berze 

Kollégiumban az elsős fiúk gólyatáborával, 

majd beköltözésével indult. Nagy dolog ez a 

kollégium életében, hisz ezeknek a fiúknak 

a nagy része pár napnál még sosem volt 

távol otthonról , és ez az első „nagy 

megmérettetés”, elszakadás a szülőktől. 

Persze ez sosem megy zökkenőmentesen, de 

októberre általában megszokják a 

kollégiumi életet, elfogadják és betartják a 

nevelőtanárok elvárásait. 

Mátrafüredet és környékét is felderítették 

szeptember óta, szívesen tesznek hosszabb-

rövidebb túrákat önállóan a 

szabadidejükben is. Októberben a 

nagyobbak kíséretében lelkesen járták a 

környék erdeit, hogy szarvasbőgést 

halljanak. Többen közülük kedvet kaptak a 

természetfotózáshoz és az iskolai gombász 

szakkör is igen népszerű a körükben. 

Ebben az évben két kilencedikes osztályt 

is kaptunk, így az énekkarunk több taggal 

bővült, és „teljes gőzzel” készülhetett a 

Mátrafüredi Tagóvoda óvodásainak tartandó 

Mikulás-ünnepségre és bálra. A műsorban a 

Télapó és manóinak készülődését 

követhették nyomon a kicsik, közben ők is 

megajándékozták a Mikulást néhány kedves 

produkcióval. Volt ott dal, versike, 

színdarab, na és persze a közös éneklés az 

ovisokkal. A műsor végén pedig a jó 

gyerekeknek járó ajándékok kiosztása. A 

Télapó ebben az évben sem adott virgácsot 

egyetlen óvodásnak sem, csak édességet és 

gyümölcsöt. Nem véletlen, hogy a műsort 

követő bál fergeteges hangulattal 

búcsúztatta a „szánján tovaszálló Mikulás 

apót”. 

Bár a műsorban elsősorban a kilencedikes 

fiúk szerepeltek, az előkészületekből és a 

szervezésből a nagyobbak is kivették a 

részüket. Az ovis szülőkkel együtt ők is 

figyelemmel kísérték a bemutatót. A 

gyerekek öröme rájuk is átragadt, lélekben 

pedig átélték újra saját óvodás emlékeiket 

arról, amikor őket is meglátogatta a Télapó. 

Ez segítette az adventi időszakra való 

ráhangolódást is és az elkövetkező 

napokban szívesen díszítették velünk együtt 

a kollégiumot, karácsonyra készülődve. 

Reméljük, a tanév további hónapjaiban is 

lesz alkalmunk a találkozásra, és módot 

találunk az óvodával közös kirándulásokra, 

játékokra, foglakozásokra, mert fontosnak 

tartjuk a két korosztály kapcsolatát; hogy a 

kamasz kollégista fiúk figyeljenek oda, 

védjék, neveljék a szomszédban található 

óvoda kisgyermekeit. A kölcsönös 

odafigyelés mindkét intézmény számára 

igen fontos, hiszen: „A gyermek olyan, 

mint a tükör. A szeretetet nem 

kezdeményezi, de visszatükrözi. Ha 

szeretetet kap, viszonozza azt, de ha nem 

kap szeretetet, nincs mit visszatükröznie.” 

(Ross Campbell) 

Írták: Plósz-Babus-Gyánti 

Téli Mátra 

 
A téli szünetben az interneten 

keresgéltem a TTT honlapján, amikor 

megakadt a szemem a Téli Mátra 

Teljesítménytúra kiírásán.  Nézegettem az 

időjárás jelentést és a Kékesen lévő sípálya 

hórétegvastagságát. Minden ideálisnak 

ígérkezett. A családommal megbeszéltük, 

hogy szombaton én túrázok, ők síelnek és 

vasárnap én is csatlakozom hozzájuk, ha 

marad még energiám. 

Szombat reggel korán indultunk 

Szegedről, Mátrafüred határához érve már 

láttuk a rengeteg parkoló autót az út szélén. 

Annyi gépjármű volt, mint amikor lelkes 

szurkolóként a férjemet kísérem a nyári 

Kékes Csúcsfutásra. Az indulóállomás 

környékén sok embert lehetett látni: fiatalt, 

középkorút, idősebbet és sok szép kutyát.  

A tömeg ellenére a regisztráció 

zökkenőmentes és gyors volt. Kaptunk egy 

túraleírást és az ellenőrzőállomásokhoz 

tartozó szintidő táblázatot. Ez nagyon 

hasznos volt a későbbiek során, mert mindig 

tudtam ellenőrizni, hogy milyen ütemben 

haladok. Az M-es távot választottam (25,4 

km, szintkülönbség 972 m, szintidő 7 óra). 

Volt bennem egy kis félsz, hogy mi lesz, ha 

eltévedek, bár tudok tájékozódni az 

erdőben, de télen még nem túráztam a 

Mátrában. Az indulásnál már láttam, hogy 

nem sok időt fogok magányosan tölteni, 

mert ameddig a szem ellátott, mindenhol 

csak túrázókat lehetett látni. Jó ütemben 

indultam, miután bepuffantottam az 

inhalációs adagomat, mert asztmás vagyok. 

Már az első ellenőrzőhelyen, Lajosházánál 

láttam, hogy a tempóm megfelelő, bár ekkor 

még nem volt jelentős emelkedő. A patakon 

történő többszöri átkelést is megúsztam 

http://www.citatum.hu/szerzo/Ross_Campbell
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beleesés nélkül. A Pisztrángos-tónál 

kellemes meglepetéséként ért a szervezők 

részéről a zsíros kenyér lilahagymával és a 

lobogó tűz, ahol melegedni lehetett. 

Tökéletes napsütéses idő volt, öröm volt 

kint lenni a szabadban. Innentől kezdve 

meredekebbé vált a terep és Gabi halálánál 

én is a közelgő halálomat vártam, de 

felértem a csúcsra. 

Kékesről már gyerekjáték volt a 

lemenetel, néha egy kis jeges rész, napsütés, 

szép kutyák. Hamarabb beértem a célba, 

mint ahogy elterveztem. Nagy 

meglepetésemre néhány perc alatt 

megkaptam a sikeres teljesítésért járó 

oklevelet és kitűzőt. Mindenkinek ajánlom 

ezt a túrát, mert a táj csodálatos, a szervezés 

profi volt. 

Másnap Kékesen egy jót síeltünk. 

Néhány évvel ezelőtt itt tanította meg a 

férjem lányunkat síelni, és szeretünk ide 

járni. Most a hóviszonyok is nagyon 

ideálisak voltak, remekül karbantartott 

pálya várta a síelőket. Különösen nagy 

élmény volt az északi pályán síelni, mert 

csak a férjem történeteiből hallottam róla 

korábban 

Egy nagyon jó, sportos, élményekkel teli 

hétvégét töltöttünk a Mátrában, jövünk 

jövőre is. 

Miskolczi család 

Farkasmály története (I. rész) 

 
Az első 

csákányvájástól 

napjainkig.  

Farkasmály, 

avagy a farkasnak 

a mellső lába 

közti prém 

szőrzete, ahonnan 

a XVII. század végén megszületett pincesor 

a nevét kapta. A Sárhegy lábánál 5 méter 

magas, természet alkotta sziklafalakat 

találtak a gyöngyösi lakosok, ami felkínálta 

a lehetőségét a pincék vájásához. A XVIII. 

század közepére már 26 pince készült el, 

melynek többsége pincefolyosón keresztül 

összeköttetésben állt a szomszédjával.  

Megkövesedett vulkanikus kőzet, 

andezittufa, melynek vájására nagy gondot 

fordítottak, hogy minden pince kifelé 

lejtsen, s ez által a mustgáz és a folyadékok 

kiutat találjanak a pincékből. Közép- és 

Kelet-Európa legnagyobb kézzel vájt 

pincéje található itt, Magyarország egyik 

legnagyobb történelmi borvidékén, mesés 

természeti környezetben. A pincesor 

mikroklímája – melyet az otthonadó völgy 

és a helyenként 15 méter magas fák 

alakítottak ki – optimális helyszínként 

szolgálnak a meleg nyári napokon az üdítő 

borfogyasztásra.  

A Farkasmályi Promontorium: ott, ahol e 

század elejétől egész 1888-ig vígan dalolt a 

szüretelő nép, ott, ahol poharak csengése és 

elmés köszöntők között csapongott a 

kedély, ezer és ezer akószámra hevert a 

drága nektár, ott 1900-ban mélabús volt 

minden. Üresek voltak a pincék, 

búskomoran jártak a szőlőtulajdonosok, 

akik szomorkodva emlegették az elmúlt 

idők dicsőségét, az elmúlt idők víg szüretjét. 

Mindezt egy piciny bogár, a philoxera 

okozta, mely pár év alatt tönkretette a 

nagykiterjedésű és bőven termő hazai 

szőlőültetéseket, koldussá tette a 

szőlőbirtokosokat, akik reménytelenül, 

kétségbeesetten néztek a jövő elé. 

1893-ban Farkasmály és környéke kihalt 

és elhagyatott állapotban volt. Ámde 

minden bajra legjobb orvosság az idő. A 

szőlők felújítása nagyon lassan és 

nehézkesen indult. Vagyonosabb 

szőlősgazdák kezdték el a ritka direkt termő 

fajok ültetését és a vadvessző beojtását, 

mely utóbbi – szakértő munkás hiánya miatt 

– sok balsikerrel, s temérdek kiadással járt. 

A város vadvessző telepeket állított fel, és 

azok vesszőjét ingyen osztotta szét a 

szőlősgazdák között, de ez sem járt nagy 

sikerrel. Megindultak azonban a szőlészeti 

tanulmányutak és a borászati kiállítások, 

melyekből nagyon sokat tanultak a 

szőlősgazdák és a szőlőmunkások. Ennek 

aztán csakhamar sikere lett, mert 

szőlőműves népünk megtanulta a szőlő fás 

és zöld-ojtásának készítését, és 

erélyesebben fogott a szőlőtelepítéshez és a 

szőlő ojtás-készítéshez. Ennek eredménye 

az lett, hogy 1895 augusztusában már az 

Esztergom- Fehér- és Pest-vármegyék 

szőlőbirtokosainak egy csoportja a 

tanulmányi utazásokból Gyöngyösre is 

lejöttek, és elismerően nyilatkoztak a város 

és egyes birtokosok szőlőtelepeiről. 

Ettől fogva rohamosan indult meg a 

szőlőfelújítás, melynek termése 1910-ben 

felülmúlta a régi szőlők termésének 

mennyiségét, és megtöltötte a farkasmályi 

pincék minden hordóját, pénzzel rakta tele a 

gazdák tárcáját. Az emberi szorgalom rövid 

15 év alatt így küzdötte le a philoxera vész 

csapását, és így állította vissza a gyöngyösi 

szőlők és borok hírnevét.  

A városi levéltár adatai szerint, 

Farkasmályi Promontoriumnak hívták azon 

területet, melyen a trachit-kősziklába vájt 

pincék vannak. E területnek a közepén, 

vagyis a második kőhídnál fekvő területen 

vannak a legrégibb pincék, ahol az első 

pincét 1785-ben vájták. E pincét Nagy 

József postabirtokos építette és némelyek 

szerint csak ez az egy pince volt 

Farkasmályban egészen 1829-ig. Ezzel 

egyidős (ha nem idősebb) a hajdani Báró 

Orczy Lőrincz kettős pincéje, amit bizonyít 

azon körülmény is, hogy az abból elpusztult 

200 akós hordó ajtó keresztvasán az 1801-es 

évszám volt. Tekintve a XVIII. század 

elején még fennálló földesúri jogokat és a 

dézsmaszedést, e föltevés nagyon jogos, 

mert csakis olyan nagybirtokú földesúrnak, 

mint Báró Orczy Lőrincznek lehetett 

szüksége, igénye és tehetsége ilyen 

nagyszabású kettős pincét fúratni. Utána 

jöhettek aztán a kisebb földbirtokosok a 

pincék fúratásával 1829 és ’30 körül. Az 

1836-os dézsmajegyzék szerint a 6 

megépült pince tulajdonosai: Nagy 

Józsefné, Puxler Alajos, Szentesy János, 

Bíró Orczy Lőrincz és Punder Ferencz. 

(Folytatjuk!) 

Nagy Imre 

Regélő Borház Csárda: Farkasmály 24. pince; www.regeloborhaz.hu 

Rendszeres programkínálatunk elérhető: www.hotelsziluett.hu weboldalon. 

 
 

Alapítványi hírek 

 

 

A Mátrafüredért Természetvédelmi és 

Turisztikai Alapítvány az adók 1 %-ból 

befolyt összeget téli madáreleség 

vásárlására és madárvédelmi tevékenységre 

fordítja. 

Az elmúlt évben 30 darab mesterséges 

odút helyeztünk ki a mátrafüredi 

parkerdőben, valamint a Madárvédelmi 

Bemutató Erdőben. A korábbi években 

100.000 forintot meghaladó összegeket 

ajánlottak fel az 1 %-ból. Sajnálatos módon, 

az elmúlt évben mindössze 6000 forintot 

kapott az alapítvány. Valószínűsítjük, hogy 

ennek oka az elektronikus úton történő adó 

bevallások, ahol az adózók nem igazán 

rendelkeznek az adójuk 1 %-val. Ennek 

ellenére 68.000 forintért vásároltunk téli 

madáreleséget.  

Kérjük a tisztelt természetkedvelő 

adózókat, hogy az 1-%-kal támogassák 

alapítványunk madárvédelmi 

tevékenységét! 

Adószám:19137047-1-10

Szuromi László, elnök

http://www.regeloborhaz.hu/
http://www.hotelsziluett.hu/
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Óvodai hírek 
Decemberben a mátrafüredi részönkormányzattól óvodánk 70.000 Ft támogatást kapott, amiből csoportszobai tároló kosarakat, 

kézműveskedéshez eszközöket vásároltunk. Alapítványunk által gyermekfektetőket szereztünk be, így már minden óvodás egészséges, új 

ágyon töltheti délutáni pihenőjét. Az ifj. Dencs család felajánlása egy nagy teljesítményű HI-FI berendezés volt az óvoda számára, melyet 

ezúton is köszönünk. Februárban ellátogattunk a gyöngyösi állatkertbe kisoroszlánokat simogatni, és ebben a hónapban tartottuk meg 

jelmezes farsangi batyus bálunkat is a gyerekek részére. Március 8-án szakmai napot rendezünk, melyre a környékbeli óvodákból várunk 

óvónőket. Témája a környezettudatos nevelés. Április 27-én Alapítványi bál lesz a Benevár étteremben, melyre minden érdeklődőt várunk! 

Kérjük, hogy adójuk 1%-átajánlják fel óvodánk alapítványának: Erdőszéli Óvodáért Alapítvány adószáma: 18591909-1-10

 

Erdélyi Éva, tagóvoda vezető 

Julianus 
A Julianus Útikönyvek sorozat 1995-ben 

indult útjára prof. Dr. Hámori József és 

Pokorni Zoltán támogatásával, nemzeti 

értékeink bemutatására.  

Gyöngyös városáról is készült egy ilyen 

kiadvány 2012-ben, amelyről elmondható, 

hogy nem éppen méltó „keretben” mutatja 

be a várost. A tartalmi pontatlanságoktól 

eltekintve esztétikai megjelenése, tördelése 

igénytelenségről tanúskodik a kiadó 

részéről, akiről semmit nem lehet tudni, 

mert nem szerepel impresszum a 

kiadványon, ami nélkül meg sem jelenhetett 

volna, így a könyv útja sem követhető 

nyomon. 

A városnak ebben nem volt pénze, de a 

központi pénzek is közpénzek. Amíg 

Mátrafüreden paradicsom nő a parkban, a 

turistatérképet a villanyoszlop támasztja 

meg, hogy ki ne dőljön és ez az újság is 

kevés lenne a fürediek és a turisták 

panaszára, amelyek sokszor filléres 

megoldásokról szólnának, addig érzékenyen 

reagálunk még ennek a néhány százezer 

forintnak a kidobására is.  

A várostól valakinek ezt meg kellett 

rendelni a „neve nincs” kiadótól, és át is 

kellett venni. 

Fontos lenne a turizmus Gyöngyösnek, 

ezért egy ilyen kiadvány lehetőségét is meg 

kellett volna ragadni, hogy minél 

előnyösebb formában, minél pontosabb 

információkkal jelenjen meg a városról.

(R.G.) 

Könyvajánló 
Herczeg Ferenc (1863-1954), a két 

világháború közötti Magyarország 

„írófejedelme” volt.  

A soknemzetiségű Bánságban, egy 

módos család gyermekeként látta meg a 

napvilágot. 

A verseci sváb patikus fia a német kultúrán 

nevelkedett, és csak fokozatosan vált 

magyarrá. Emlékezései első része - A 

várhegy - verseci gyermekéveiről, 

iskoláiról, tanárairól szól, majd jogot tanul 

Budapesten, de a város nem volt olyan 

szerencsés, hogy megnyerte volna tetszését, 

ahol kettős életet élt: a bohéméletet, az 

akkor divatos fiatalurak társaságában, a 

másik élete a szürkébb, szerényebb 

újságíróé volt. 

Emlékezései második része - A gótikus 

ház -, mely a parlamentre utal és már a 

közéleti Herczeg Ferencről szól, aki Tisza 

István rendíthetetlen híve volt, és az iránta 

érzett ragaszkodása sodorta bele a 

politikába. Benne látta az egyetlen férfit, aki 

felismerte és átérezte a nemzetet fenyegető 

veszedelmet. 

Politikai pályafutását és a kiegyezés utáni 

Magyarország polgári középosztályának 

életét, szokásait mutatja be Herczeg Ferenc 

- Emlékezései című könyvében - korfestő 

értékkel 

(R.G.) 

RÖVID HÍREK, INFORMÁCIÓK 

KÉRDÉS 

A Mátrai Művészeti Napok keretében kerül megrendezésre a már 

jól ismert „Muzsikál az Erdő” című program, melyhez már 

Gyöngyöstarján is csatlakozott. Mátrafüred, mikor fog? Programok 

nélkül nincs turizmus. 

KORMÁNYABLAK 

Ősztől már Gyöngyösön is működni fog ez a nagyszerű szolgáltatás, 

mely szombaton is reggel 8-tól este 8-ig áll majd az ügyfelek 

rendelkezésére. Már füredieknek is van jó tapasztalatuk a 

kormányablak gyors ügyintézéséről. Évekig elhúzódott, 

megoldatlan, sok bosszúsággal járó ügyeik mindössze két hét alatt 

megoldódtak, igaz most még Egerbe kell ezért utazni. 

HEGYIMENTÉS 

2013. február 7-én a Heves Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

és a Kékes Kutató Mentő Alapítvány a valóságban is előforduló 

helyzetre alapozva, közös gyakorlatot tartott. 

KÖZTERÜLET 

A közterület felügyelet minden héten két alkalommal (kedden és 

csütörtökön) Mátrafüreden van. Észrevételeikkel bátran forduljanak 

Szoó Gyula (0670/866-95-97) és Nyíri László közterület 

felügyelőkhöz. 

GENOVÉVA FODRÁSZAT 

Szeretettel várom vendégeimet új helyszínen. Mátrafüred, Béke út 4. 

(Takarékszövetkezet mellett). Antal Éva M: +3630-44-789-44 

EGYÉB SZOLGÁLTATÁSOK A POSTÁN 
PostaNyugdíj Program (egyhavi díj ajándékba), PostaFészek Őr 

(otthonbiztosítás), PostaÉrték Őr (életbiztosítás). Megtakarítás, bonus, 

kedvezmények! Bővebb felvilágosítás a mátrafüredi postán. Chibo kávé 490 
Ft, Sindy papírzsebkendő 130 Ft, Balaton szelet 90 Ft, akciós DVD-k 299 és 

699 Ft-ért. Utasbiztosítás, elektronikus mobil feltöltés.  

TELEHÁZ 

Grassalkovich Anna természetfotóiból láthatnak kiállítást, valamint 

Vilcsek Katica mindig megújuló gyöngy ékszereiből. 

PIZZALAND 
Húszféle helyben sütött pizzák házhozszállítással a Landor Büféből 

12-22 óráig: 0620/2610-544 

USZODA 

A Füred-Hotel wellness szolgáltatásait a helybeliek is igénybe 

vehetik. Uszoda egész napra 600 Ft. Az egyéb szolgáltatások 

(masszázs, szauna, szolárium) árai, bejelentkezés a recepción.  

 

CITY CARTEL – Ingatlan és hiteliroda hálózat. 
Új és használt INGATLANOK, telkek, irodák, raktárak ÉRTÉKESÍTÉSE, bérbeadása, értékbecslés. 

Széchényi hitel pályázatok, lakástakarékpénztár (vissza nem térítendő állami támogatással). 
Bőgérné Szécsi Mária: 0630/47-1-542-6; 0670/601-1081 

K ö v e t k e z ő  l a p z á r t a :  2 0 1 3 . á p r i l i s . 1 0 .  ( e - m a i l :  g a b i r o s t a s @ g m a i l . c o m )  

A Benei Krónika valamennyi számát elolvashatják az Országos Széchenyi Könyvtárban, a Városi Könyvtárban, valamint  

 a www.matrafured-bene.hu, a www.matrasport.hu és a www.gyongyos.hu weboldalakon. 
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